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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014. (II. 
24.) OGY határozat 121. §-a alapján interpellációt kívánok benyújtani. 

Az interpelláció címzettje: Nagy Márton István, gazdaságfejlesztési miniszter 

Az interpelláció címe: "Miért emelik tudatosan az élelmiszerek árát az élelmiszeradóval?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

            Hadd  kezdjem  rögtön  egy  költői  kérdéssel:  Ön  szerint  még  nem  elég  drágák  az
élelmiszerek? Ön szerint túl keveset fizetünk a boltban a bevásárlásnál? Ön szerint túl olcsó ma egy
családi bevásárlás? Nagyon jól tudja, hogy miért kérdezem ezt: Önök 25%-os élelmiszerinfláció és
végeláthatatlan  drágulás  mellett  húztak  egy  egészen  váratlant:  bevezették  az  élelmiszeradót.  A
brutális  orbáni megszorítócsomag új adóemelése,  az élelmiszeradó közvetlenül drágábbá teszi  a
müzliket,  a  gabonapelyheket,  a  kisgyermekes  családok  körében  népszerű  gyümölcspüréket  és
bizonyos töltött tésztákat is.

            Az embernek az az érzése, hogy Önöknek valamiért kifejezetten megéri, ha minden egyre
drágább és elszegényedik az ország az élelmiszerdrágulás miatt. Más épeszű magyarázat ugyanis
egyszerűen nincsen arra, hogy ilyen brutális élelmiszerdrágulás mellett Önök élelmiszeradót vetnek
ki  a  családokra.  Jól  emlékszünk  az  Ön/Nagy  Márton  mondatára,  miszerint  -  idézem  -  “az
embereknél,  a  háztartásoknál  nagyon sok  pénz  maradt,  felhalmozódtak  a  megtakarítások”.  Szó
szerint  ez  hangzott  el  azon  a  sajtótájékoztatón,  amelyen  bejelentették  a  különböző  extraprofit-
adóikat. Az élelmiszeradóval most beigazolódott a freudi elszólás, Önök valóban a családok pénzére
pályáznak, és a családok megtakarításait nevezik extraprofitnak. Ez tűrhetetlen támadás az emberek
és a családok ellen.

            Nem elég, hogy a gyenge forint és az orbáni infláció miatt elszabadultak az élelmiszerárak.
Nem elég, hogy 500 forint egy kiló krumpli, 600 forint egy kiló kenyér, és 30%-kal drágultak a
tejtermékek is. Önöknek és az élelmiszeradójuknak hála drágábbak lesznek a tipikusan reggelinek
fogyasztott  termékek,  a  müzlik  és  a  gabonapelyhek  is.  Ez  a  Demokratikus  Koalíció  számára



 
elfogadhatatlan mind emberileg, mind politikailag, gyakorlatilag mindenhogy. A napi betevőt nem
adóztatjuk, főleg nem akkor, amikor amúgyis megfizethetetlen.

            Ebben a helyzetben a DK szerint nem megszorítani kellene, hanem támogatni a családokat.
Nem élelmiszeradót kellene bevezetni, hanem 0%-ra csökkenteni az alapvető élelmiszerek áfáját,
ahogy  azt  már  javasoltuk  is.  Nem  sarcolni  kellene  a  magyarokat,  hanem  segíteni,  hogy
megbirkózzanak a válsággal, amit Önök okoztak. Ehelyett Önök olajat öntenek a tűzre és tovább
emelik az élelmiszerárakat az élelmiszeradóval.

 

Kérdezem hát Miniszter Urat:

Ön szerint  még nem elég  drágák az  élelmiszerek?  Ön szerint  túl  keveset  fizetünk a  boltban a
bevásárlásnál?  Ön  szerint  túl  olcsó  ma  egy  családi  bevásárlás?  Ha  nem,  akkor  miért  emelik
tudatosan az élelmiszerek árát az élelmiszeradóval?
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